
PROTOKÓŁ  Nr 11/2016 
przebiegu posiedzenia stałej Komisji ds. Integracji Samorządowej  

z dnia 19 sierpnia 2016 r. 
 

 
Wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady Dzielnicy odbyło się w siedzibie Urzędu Miasta Zielona Górze 
przy ul. Generała Jarosława Dąbrowskiego 41, początek godzina 13.00. 
Wspólne posiedzenie Komisji otworzył i jej przewodniczył Przewodniczący Komisji ds Kultury, Sportu i 
Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki. 
Następnie Prowadzący Komisji stwierdził prawomocność posiedzenia z uwagi na obecność wymaganego 
qworum, w składach poszczególnych komisji, dalej przywitał zebranych w osobach: Krzysztofa Sikorę 
Dyrektora Departamentu Przedsiębiorczości i Gospodarki Komunalnej Przewodniczącego, Panią Lidię Gryko 
Z-cę Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych, Pana Przewodniczącego Zarządu Mariusza 
Zalewskiego, Z-cę Przewodniczącego Zarządu Sebastiana Jagiełowicza, Panią Kierownik Biura Dzielnicy 
Urszulę Zamiatała, Panie i Panów radnych.  
 
Prowadzący wspólne posiedzenie Komisji powiedział, że wszyscy radni otrzymali porządek posiedzenia 
poczym odczytał porządek podany w zawiadomieniu. 
Po odczytaniu porządku, spytał czy są propozycje zmiany porządku. 
Przewodniczący Zarządu poprosił o wyrażenie zgody na wprowadzenie do porządku posiedzenie projektów 
uchwał w sprawach: 
- opinii o projekcie uchwały Rady Miasta w sprawie zaliczenia dróg przebiegających w granicach 
administracyjnych miasta Zielina Góra do kategorii dróg gminnych – druk nr 198, 
- opinii o projekcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych udostępnionych operatorom 
i przewoźnikom oraz warunków i zasad korzystania z przystanków, których właścicielem lub zarządzającym 
jest Miasto Zielona Góra – druk nr 199, 
- opinii o projekcie uchwały w sprawie opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem lub zarządców jest Miasto Zielona Góra – druk nr 200. 
Innych z mian nie zgłoszono.  
Porządek posiedzenia wraz z wprowadzonymi zmianami został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.1 
7/ 
Prowadzący, zwrócił się z prośba do Radnych o wyrażenie zgody na omówienie jako punktu pierwszego 
pkt.7 przyjętego porządku obrad, ponieważ Przewodniczący Zarządu musi wyjechać na zakończenie obozu 
polsko-niemieckiego do Neuzelle. 
Radni wyrazili zgodę na przesunięcie. 
Przewodniczący Zarządu, na wstępie powiedział na terenie Dzielnicy są drogi gminne, powiatowe oraz 
wojewódzkie. Nieduży odcinek drogi stanowiący przedłużenie ulicy Syrkiewicza jest droga krajową , i ten 
właśnie odcinek stanowiący dojazd do Parku Technologicznego musi zostać przekształcony do kategorii 
dróg gminnych – druk nr 198.. 
Prowadzący posiedzenie spytał czy są pytania do projektu uchwały. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie  wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
 
1/ 
Prowadzący poinformował, że pierwszy projekt uchwały dotyczy opinii sprawie szczegółowych warunków 
umorzenia w całości lub części odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstąpienia od ustalenia 
Opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej – druk nr 190. 



Projekt uchwały omówił Pan Zbigniew Jakiel, podkreślając że projekt został dostosowany do obowiązujących 
przepisów prawnych. 
 
Prowadzący spytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie  wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
2/ 
Prowadzący powiedział, że kolejny projekt uchwały dotyczy wydania opinii w sprawie zawarcia porozumienia 
międzygminnego ws. budowy przystani rzecznych – druk nr 193. 
Przewodniczący Zarządu, wyjaśnił że porozumienie międzygminne dotyczące budowy przystani dotyczyło 10 
miejscowości, na naszym terenie przystań miała być wybudowana w Krępie, ale z uwagi na bardzo niski 
poziom wód w roku 2015, zadanie to nie zostało zrealizowane, ponieważ nada jest zamysł budowy przystani 
musi zostać ogłoszony „nowy” przetarg. 
 
Prowadzący spytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono.  
Prowadzący poprosił członków Komisji o opinię. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie  wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
3/ 
Prowadzący posiedzenie powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy wydania opinii w sprawie 
ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu na nagrody dla 
nauczycieli – druk nr 195. 
Pani Lidia Gryko – Z-ca Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych, wyjaśniła że obie dzisiejsze 
uchwały regulują dotychczasowe przepisy , które obowiązywały w mieście i byłej gminie. Po omówieniu 
projektu pani Naczelnik spytała czy są pytania. 
 
Radny Krzysztof Wołczyński spytał kto przyznaje nagrody. 
 
Pani Gryko odpowiedziała, że 80% kwoty przeznaczonej na nagrody mają do dyspozycji dyrektorzy, 20% 
przeznaczonych jest na nagrody prezydenta. Zgodnie z ponadto zgodnie z ustawą Prezydent nie ma 
obowiązku powoływania Komisji. 
 
Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 



projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie  wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
5/ 
Prowadzący powiedział, że kolejny projekt o którym wspomniała Pani Naczelnik dotyczy opinii o projekcie 
uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin      
nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w jednostkach oświatowych prowadzonych przez 
Miasto Zielona Góra – druk nr 196. 
Pani Lidia Gryko, wyjaśniła że ta uchwała jak i poprzednia ujednolici zasady, obowiązujące w byłej gminie 
oraz mieście. 
Prowadzący spytał czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Prowadzący porosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 8 osób, nikt nie był przeciw, 1 osoba nie uczestniczyła w 
głosowaniu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, 1 osoba nie 
uczestniczyła w głosowaniu, 
 
4/ 
Prowadzący posiedzenie oświadczył że następny projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały w sprawie 
zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa Łężyca na lata 
2016-2017 – druk nr 191. 
Przewodniczący Zarządu, powiedział że mieszkańcy sołectwa Łężyca, nareszcie zdecydowali o podziale 
funduszu, Stąd dzisiejsza uchwała. 
 
Prowadzący spytał czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Prowadzący porosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie  wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
6/ 
Prowadzący posiedzenie oświadczył że następny projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały w sprawie 
zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa Jeleniów – 
druk nr 197. 
Przewodniczący Zarządu, powiedział że mieszkańcy sołectwa , nareszcie zdecydowali jaki chcą kupić 
blaszak, stąd dzisiejsza uchwała. 
 
Prowadzący spytał czy są pytania. 



 
Pytań nie zgłoszono. 
Prowadzący porosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie  wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
7/ 
Prowadzący posiedzenie powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie uchwały w 
sprawie określenia przystanków komunikacyjnych udostępnionych operatorom i przewoźnikom oraz 
warunków i zasad korzystania z przystanków, których właścicielem lub zarządcą jest Miasto Zielona Góra –  
druk nr 199. 
 
Dyrektor Departamentu Przedsiębiorczości i Gospodarki Komunalnej, oświadczył że jest to jedna z kolejnych 
uchwał porządkujących po połączeniu Miasta i Gminy. 
 
Prowadzący spytał czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Prowadzący porosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie  wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
8/ 
Prowadzący posiedzenie powiedział, że ostatni projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie uchwały w sprawie 
opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządcą jest Miasto Zielona 
Góra – druk nr 200. 
Dyrektor Departamentu Przedsiębiorczości i Gospodarki Komunalnej, oświadczył że jest to również jedna z 
kolejnych uchwał porządkujących po połączeniu Miasta i Gminy, opłata za każde zatrzymanie pojazdu 
wynosi 5 groszy. 
 
Radna Sylwia Brońska spytała kto sprząta przystanki. 
 
Dyrektor Sikora odpowiedział, że jest to zadanie własne MZK, niemniej jednak nie robi tego osobiści lecz 
ogłasza przetarg dla firm zewnętrznych. Dyrektor dodał, że na terenie byłej gminy jest 145 przystanków 
autobusowych 
 
Prowadzący spytał czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Prowadzący porosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 



jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie  wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Ad.2 
Radny Krzysztof Wołczyński zwrócił się do dyrektora Krzysztofa Sikory z mógłby „zaopatrzyć” dyrektora 
Klima w kilka taczek tłucznia do załatania dziur. 
 
Dyrektor odpowiedział, że pierwszy raz słyszy aby w KZG brakowało tłucznia do łatania dziur. 
 
Przewodniczący Dzielnicy, spytał kiedy fizycznie nastąpi sprzątanie ulic. 
 
Dyrektor Sikora odpowiedział, że na najbliższej Sesji Rady Miasta budżet KZG zostanie zwiększony o 360 
tys. zł, z przeznaczeniem na jeszcze dwukrotne sprzątanie ulic. 
 
Radny Tadeusz Borek, poprosił o bieżące wykaszanie krzaków przy drogach, podobnej treści prośbą 
przekazała Pani radna Agnieszka Kozakiewicz. 
 

 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 

 
Protokołowała        Przewodniczący Komisji 
                                   
…………..…       …………………..                                    
 Ewa Fogiel                                          Marek Karwacki 

 


